

## The Church Was Not Built on Peter

What was the “rock” Jesus was talking about when He promised to build His church on it? For centuries, many were taught it was Peter, and that Jesus built His church on that man. If we carefully read that conversation of Jesus in Matthew 16:13-18, it is easy to see exactly what that rock is...and it is not Peter.

Jesus asked His disciples, *who am I? What are people saying? Who do you think I am?* They replied that some said He was John the baptizer, Elijah, or Jeremiah. But Peter got it right when he said: *You are the Christ, the Son of God.* Jesus answered: *Yes, and you are Peter – or We recognize each other: you are Peter and I am the Son of God...and on this fact that I am the Son of God, I will build my church; and the gates of Hades (death) shall not prevail against it.* That is, death would not prevail against the rock of Jesus’ divine nature. When Jesus was resurrected, that clearly was fulfilled and proved to be true. Peter’s body still is dead; death did prevail against him.

Death could not prevail against the Son of God. He built His church on that fact, which is made even more clear in 1 Corinthians 3:11, which says: *For no one can lay a foundation other than that which is laid, which is Jesus Christ.* There is only one foundation, and it’s not Peter.

Jesus, as the Son of God, is the foundation of His church. It is built on His divinity, not on some mere man...a sinful human being. Jesus defeated death, not Peter. Jesus is the rock, the foundation of His church, not Peter.

We must not follow some man-made system of religion invented by men. We must be a part of that church which Jesus built, not a part of any other. Was your church built on a foundation invented by Catholicism or Protestant Denominationalism: Martin Luther, John Calvin, John Wesley, etc.? If so, study the Bible and find the church Jesus built and be added to His church.

## **La Iglesia No Fue Edificada Sobre Pedro**

¿Cuál era la “roca” de la que hablaba Jesús cuando prometió edificar su iglesia sobre ella? Durante siglos, a muchos se les enseñó que era Pedro y que Jesús edificó Su iglesia sobre ese hombre. Si leemos con atención esa conversación de Jesús en **Mateo 16:13-18**, es fácil ver exactamente qué es esa roca...y no es Pedro.

Jesús preguntó a sus discípulos, *¿quién soy yo? ¿Qué dice la gente? ¿Quién creen ustedes que soy?* Respondieron que algunos decían que era Juan el bautista, Elías, o Jeremías. Pero Pedro acertó cuando dijo: *Tú eres el Cristo, el Hijo de Dios.* Jesús respondió: *Sí, y tú eres Pedro* – o - nos reconocemos: tú eres Pedro y yo soy el Hijo de Dios... y sobre este hecho de que yo soy el Hijo de Dios, *edificaré mi iglesia; y las puertas del Hades (la muerte) no prevalecerán contra ella.* Es decir, la muerte no prevalecería contra la roca de la naturaleza divina de Jesús. Cuando Jesús resucitó, eso claramente se cumplió y resultó ser cierto. El cuerpo de Pedro todavía está muerto; la muerte prevaleció contra él.

La muerte no pudo prevalecer contra el Hijo de Dios. Él edificó Su iglesia sobre ese hecho, que queda aún más claro en **1 Corintios 3:11**, que dice: *Porque nadie puede poner otro fundamento que el que está puesto, el cual es Jesucristo.* Solo hay un fundamento, y no es Pedro.

Jesús, como Hijo de Dios, es el fundamento de Su iglesia. Está construida sobre Su divinidad, no sobre un hombre mortal... un ser humano pecador. Jesús venció a la muerte, no Pedro. Jesús es la roca, el fundamento de Su iglesia, no es Pedro.

No debemos seguir algún sistema de religión hecho por el hombre e inventado por los hombres. Debemos ser parte de la iglesia que Jesús construyó, no parte de ninguna otra. ¿Se construyó la iglesia suya sobre un fundamento inventado por el catolicismo o el denominacionalismo protestante: Martín Lutero, Juan Calvino, Juan Wesley, etc.? Si es así, estudie la Biblia y encuentre la iglesia que Jesús edificó y sea agregado a Su iglesia.